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Geachte heer, mevrouw, 

 

Graag brengen wij u op de hoogte van de stand van zaken van de revitalisering van het 

stadhuis.  

 

Afgelopen voorjaar is aannemingsbedrijf Rottinghuis gestart met de voorbereiding van  

de werkzaamheden voor de revitalisering van het stadhuis. Direct na de zomervakantie 

is het werk daadwerkelijk begonnen.  

 

Binnenzijde 

Nadat het stadhuis in de steigers is gezet, is aan de binnenzijde gestart met de 

demontagewerkzaamheden. Onder andere op zolder is ruimte gemaakt voor de 

noodzakelijke staalconstructie voor de nieuwe raadzaal. Hierbij zijn wanden, plafonds 

en de huidige technische installaties verwijderd. Daarnaast zijn op zolder de houten 

balken van de vloeren geïnspecteerd op eventuele houtrot en aantasting door 

ongedierte. Waar nodig zijn de balken versterkt. Ook zijn het glazen plafond van de 

huidige raadzaal en het glazen dak van de patio verwijderd.  

 

Buitenzijde 

Tegelijkertijd is aan de buitenzijde van het stadhuis noodzakelijk onderhoud aan de 

gevel uitgevoerd. Hierbij is onder andere het voegwerk hersteld, zijn de voegen van 

het zandsteen hersteld met nieuwe mortel en is daarnaast divers inboetwerk van het 

metselwerk verricht. Nadat deze herstelwerkzaamheden zijn afgerond, is de gevel 

schoongemaakt. De gevel is eerst ‘gewassen’, waarmee de algen en het mos zijn 

verwijderd. Momenteel wordt het natuursteen in de gevel gelaserd, waardoor de gevel 

als geheel ook weer visueel ‘schoner’ wordt. Hiertoe is gaandeweg na onderzoek 

besloten omdat het oorspronkelijke overeengekomen reinigingsplan  niet het gewenste 

resultaat opleverde. 
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Laserreiniging van de gevel 

 

Gelijktijdig met het laseren is de schilder aan het werk met het vervangen van het 

huidige glas door isolatieglas. Ook worden de gevelkozijnen opnieuw geschilderd. 

Voor het buitenschilderwerk heeft een aanvullend kleurhistorisch onderzoek 

plaatsgevonden. Daarmee is nader inzicht verkregen in de oorspronkelijke kleurlagen. 

Bij de aanpak van het schilderwerk is een discussie ontstaan over de aanpak waarbij 

verschillende afwegingen een rol speelden, waaronder de cultuurhistorische waarde 

van materiaal, alsook het realiseren van een gegarandeerde kwaliteit. Hierbij heeft een 

belangenafweging plaatsgevonden voor de behandeling van de ramen waarbij een 

gegarandeerde kwaliteit de doorslag heeft gegeven en de cultuurhistorische waarde is 

onderzocht en gedocumenteerd. Over de aanpak van het kozijnhout zijn we op 

eenzelfde wijze in overleg.  

 

Warmte- en koudeopslag (WKO) 

Verder heeft u enkele weken geleden wellicht de boorinstallatie zien staan op het 

Waagplein. Voor het stadhuis maken we gebruik van een open bodemenergiesysteem 

(ook wel WKO genoemd), in de vorm van een monobron. Daarbij zitten de 

ondergrondse koude bron en de warme bron in één boorgat en boven elkaar. Na een 

aanvankelijke tegenslag bij het boren van de bron in het late najaar is door het dieper 

boren van de bron uit testen gelukkig gebleken dat de berekende capaciteit 

daadwerkelijk door de bron geleverd kan worden. Het risico is hiermee echter nog niet 

geheel weg. Na ingebruikname kan pas definitief worden bepaald of de bron de 

berekende capaciteit levert. Dit wordt gemonitord. Mocht bij monitoring blijken dat de 
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capaciteit toch onvoldoende is dan kunnen extra beheermaatregelen (spoelen van de 

filters) worden ingezet. Levert ook dat onvoldoende resultaat, dan kan de huidige bron 

worden ingezet als warmtebron en kan een separate koudebron (vooralsnog voorzien 

op de Vismarkt) worden gemaakt. 

 

 
Boorinstallatie WKO  

 

Inrichting stadhuis 

Om er voor te zorgen  dat er na oplevering van het stadhuis door de aannemer ook 

sprake is van een ‘werkend’ en ingericht gebouw, is de ambtelijke organisatie gestart 

met diverse inrichtings- en facilitaire werkzaamheden. Denk hierbij aan alle ICT, de 

audiovisuele middelen, het losse meubilair maar bijvoorbeeld ook aan de kunst. Zo is 

er onder andere, samen met het Groninger Museum, een inrichtingsvoorstel gemaakt 

voor welke schilderijen straks waar komen te hangen.   

 

Planning  

In de komende weken wordt verder gewerkt aan het onderhoud en schilderwerk aan de 

buitengevel. Ook begint de aannemer binnenkort met het aanbrengen van de 

staalconstructie voor de nieuwe raadzaal en de plaatsing van de nieuwe technische 

installaties. Het plaatsen van de staalconstructie is specialistisch werk en is, ondanks 

alle zorgvuldige voorzorgsmaatregelen om risico’s te minimaliseren, een spannende 

klus. 

 

Als gevolg  van de enigszins vertraagde werkzaamheden aan de buitengevel staat de 

planning onder druk. Momenteel is de achterstand ruim 6 weken op de vroegste 

planning. Rottinghuis onderzoekt waar mogelijkheden zijn om deze tijd in te lopen. De 
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oplevering vindt nog steeds plaats binnen de gecontracteerde termijnen. De inhuizing 

staat dus volgens plan nog steeds begin 2022 in de boeken.  

 

Kunstwerk Rudi van de Wint 

Op de eerste verdieping zal het kunstwerk van Rudi van der Wint in situ worden 

behouden. Omdat het kunstwerk conflicteert met de (oorspronkelijke historische) stijl 

waarin het stadhuis als geheel wordt gerestaureerd, is onderzoek gedaan naar een 

methode om het kunstwerk aan het zicht te onttrekken zonder schade aan het 

kunstwerk toe te brengen. Met het in situ behoud kan het kunstwerk eventueel in de 

toekomst weer worden getoond.  

 

 
Aanbrengen proefvlak constructie om kunstwerk te beschermen en aan het zicht te onttrekken 

 

Deze methode is voorgelegd en besproken met de Rijksdienst voor Cultureel Erfgoed 

(RCE). Hierop is een principe akkoord gegeven met enkele aandachtpunten. De 

aandachtspunten zijn verwerkt in een plan dat aan de RCE is aangeboden ter 

goedkeuring. Nadat deze goedkeuring is ontvangen worden de werkzaamheden 

ingepast in de planning. 

 

Budget 

Op financieel vlak liggen we, ondanks enkele forse meerwerken, op schema. Deze 

kosten konden worden opgevangen binnen de post onvoorzien. We verwachten dat we 

binnen het door u beschikbaar gestelde budget de werkzaamheden kunnen voltooien. 

 

Corona 

Ons college heeft opdracht gegeven om te verkennen of en hoe de raadzaal in de 

toekomst gebruikt kan worden mochten maatregelen ten gevolge van de huidige 

pandemie zich nog voordoen bij de heropening begin 2022 van het stadhuis. De 

inventarisatie loopt op dit moment. Wel kan gemeld worden dat het geplande 

ventilatiesysteem voldoet aan alle geldende voorschriften. Het systeem voldoet ook 

aan het gestelde in de RIVM-richtlijnen. Er wordt in de “Nieuwe raadszaal” geen 

gebruik gemaakt van ‘recirculatie’ van lucht. 
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Voor de zomervakantie geven we u een volgende update. Op het moment dat het 

corona technisch gezien veilig kan, doen we ons best om u een keer rond te leiden 

over de bouw. In de tussentijd maken we met regelmaat informatieve filmpjes die we 

op de sociale media delen om de voortgang van de diverse onderdelen aan u en alle 

Stadjers te tonen. 

 

We vertrouwen erop u met deze brief voldoende te hebben geïnformeerd over de 

voortgang van de revitalisering. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 
 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


